
 

Tvedestrand kommune 
 

Møteprotokoll 

 
Utvalg: Kommunestyre 
Møtested: Kommunestyre, møterom Fullriggeren 
Dato: 20.06.2017 
Tid: 18:00-22:01 

 
Faste representanter som møtte:   
Jan Dukene Leder TTL 
June Anette Marcussen Nestleder V 
Jan Wilhelm Nævestad Representant TTL 
Kristian Knutsen Representant TTL 
Arne Bjørnstad Representant TTL 
Vidar Knutsen Representant TTL 
May-Lill Skjeggedal Representant TTL 
May Britt Lunde Representant AP 
Ragnvald Zwilgmeyer Representant AP 
Vidar Holmsen Engh Representant AP 
Kirsten Lorenz Hegland Representant AP 
Siw Johannessen Representant AP 
Monica Mostad Güttrup Representant AP 
Morten Foss Representant SP 
Kåre Haugaas Representant SP 
Jan Roger Ekedal Representant SP 
Ole Goderstad Representant H 
Marianne Landaas Representant H 
Line Øvernes Mørch Representant V 
Torleif Haugland Representant KRF 
Anne Killingmo Representant UA 

 
Faste representanter som hadde forfall:   
Knut Benjamin Aall Representant H 
Sveinung Lien Representant TTL 
Åsta Marte Evensberget Representant MDG 
Aud Angelstad Representant SP 
   
   

 
Vararepresentanter som møtte:   
Tor Arne Hauge Vararepresentant H 
Arne Martin Gjøseid Vararepresentant  TTL 
Andreas Westheimer Vararepresentant  MDG 
Inger Klara Lilleholt Vaaje Vararepresentant SP 

 
 



Fra administrasjonen møtte:   
Jarle Bjørn Hanken Rådmann  
Øyvind Johannesen Ass. Rådmann  
Elias Lien Rådgiver  
Svein O. Dale Enhetsleder  
Martin Due Tønnessen Prosjektleder  

 
  



 
 

Saksliste 

Saksnr Innhold 

PS 62/17 Budsjettkontroll 1. tertial 2017 
PS 63/17 Eiendomsskatt 2017 - fritak 
PS 64/17 Mindre endring av reguleringsplan for E18 Tvedestrand til Arendal - Grendstøl 
PS 65/17 Tilleggsavtale 2 - Grendstøl 
PS 66/17 Reguleringsendring for E18 Årdalen i Tvedestrand kommune 
PS 67/17 Interkommunalt plansamarbeid for ny E18 Dørdal til Grimstad 
PS 68/17 Tvedestrand Næringspark - Navn, salgsstrategi og fullmakt 
PS 69/17 2. gangsbehandling - Områdeplan for ny videregående skole og ny veiforbindelse 

mellom Grendstøl og fv410 
PS 70/17 Oversendelsesforslag ang barnehageplasser i Holt 
PS 71/17 Tilstandsrapport og Kvalitetsplan for Tvedestrandskolen 2017 
PS 72/17 Ny organisering av Parkveien 
PS 73/17 Forprosjekt - Møllebekken 
PS 74/17 Forslag til revidert reglement for politiske organer 
PS 75/17 Forskrift om tildeling av langtidsopphold og helse- og omsorgstjenester i 

institusjon 
PS 76/17 Stortingsvalget 2017 - fastsetting av valgdag - ny behandling 
PS 77/17 Referatsaker: 

 Referat fra Eldrerådet 23.05.2017 og innkalling til Eldrerådet 16.06.2017 
 Samarbeid mellom kommune og politi i Agder politidistrikt 
 Eldrerådets årsmelding 2016 legges frem som sak i septembermøtet. 

Øvrige råd minnes på å sende inn sine årsmeldinger som saker til 
kommunestyret. 

 
 
 
Interpellasjoner: 

 Senterpartiet: Ang. boplikt i sentrum 
 Miljøpartiet de Grønne: Ang. ladepunkter for el-bil 

 
 
 
 
 
 



 
 
Merknader til innkalling og saksliste: 
Påminnelse om at innkallingene også skal legges ut som nyhetsartikkel på kommunens 
hjemmeside 
 
Merknader til protokoll: 
Ordføreren ga i møtet 30. mai en orientering om ATP etter spørsmål fra Morten Foss 
 
Tvedestrand 20.06.2017 
 
Elias Lien 
Møtesekretær 
 

 
  



PS 62/17 Budsjettkontroll 1. tertial 2017 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Saksordfører Anne Killingmo (UA) orienterte om saken. 
 
Torleif Haugland (KrF) foreslo følgende tilleggsforslag: Søknaden fra Kirkens SOS for 2017 på 
kr. 5000 innvilges. Utgiftene dekkes av kommunestyrets tilleggsbevilgningspost. 
 
Avstemming: 
 
Haugland sitt tilleggsforslag: 5 stemmer og falt 
 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
1. Kommunestyret tar budsjettkontrollen pr 1. tertial 2017 til etterretning. 

 
2. Kommunestyret vedtar følgende endringer i driftsbudsjettet: 

 
a) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, vertskommunetilskudd, 

reduseres med 500 000 kroner. 
b) Ansvar 260 Familiehuset – ressurssenter for barn og ungdom, utgifter til 

helsetjenester for enslige mindreårige reduseres med 350 000 kroner. 
c) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, dekning av tidligere års 

underskudd (2013 og 2014) reduseres med 2 173 000 kroner. 
d) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 123 000 

kroner til merforbruk på eiendomsskatt. 
e) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 250 000 

kroner på lønnsavsetningsposten. 
f) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 150 000 

kroner for amortisering av tidligere års premieavvik, pensjon. 
g) Enhet 250, Omsorg og rehabilitering, ressurskrevende bruker fra juni 2017, styrking 

av budsjett med 1 500 000 kroner. 
 

 
3. Kommunestyret vedtar følgende endringer i investeringsbudsjettet: 

 
 
a) Prosjekt 0401 SD- anlegg skolene reduseres med 200 000 kroner inkl. moms 

(overføres til prosjekt 0726). 
b) Prosjekt 0726 Lyngmyr skole nytt SD-anlegg, økes med 200 000 kroner inkl. moms 

(overføres fra prosjekt 0401) 
c) Bevilgning til prosjekt 0407 Grendstøl; vei, vann, avløp (avtale med Nye Veier AS), 

økes med 200 000 kroner inkl. moms. 
d) Bevilgningen til prosjekt 0700 Nødstrømsaggregat på Lyngmyr, reduseres med 

190.000 kroner inkl. moms. 
e) Bevilgning til prosjekt 0703 fornyelse av maskinpark, økes med 100 000 kroner 

(momsfritt). 



f) Bevilgning til prosjekt 0727 Ny heis på Strannasenteret, reduseres med 375 000 
kroner inkl. moms. 

g) Samlet momskompensasjon reduseres med 73 000 kroner og bruk av lån reduseres 
med 192 000 kroner.  

h) Prosjekt 0790 Salg av boligtomter økes med 140 000 kroner. Beløpet settes av til 
ubundet kapitalfond, aksjer og andeler på ansvar 290. 

i) Nytt prosjekt «Nærmiljøanlegg Lyngmyr», bevilges med 906 000 kroner (inkl mva). 
Prosjektet finansieres med statlige tiltaksmidler på 375 000 kroner (bevilgning fra 
2016 og 2017), spillemidler fra fylkeskommunen på 350 000 kroner og 
momskompensasjon på 181 000 kroner.  

j) Nytt prosjekt «Brannsikring på Lyngør», bevilges med 500 000 kroner (inkl. mva). 
Prosjektet finansieres med 400 000 kroner i tilskudd fra Riksantikvaren og 100 000 
kroner i momskompensasjon.  

 
4. Det gjøres følgende endringer i antall årsverk i 2017: 

a) Enhet 255 Oppfølgingsenheten, økes med 2 årsverk, fra 52,08 til 54,08 årsverk, til 
økt bemanning til utviklingshemmede og på dagsenter til personer med demens. 
Dette finansieres gjennom tilskuddsmidler, omdisponering av vikarlønnsmidler og 
inntekter fra sykelønnsrefusjon. 

b) Enhet 240: Økning med 0,2 årsverk til ny prosjektleder/byggeleder som finansieres 
ved prosjektmidler.  

 
 
5. Søknader fra følgende organisasjoner om tilskudd i 2016 avslås: 

 Stiftelsen Norsk Luftambulanse søker i brev 25.11.2016 om 900 kroner i tilskudd for 
2017.  

 Kirkens SOS Agder søker i brev 23.11.2016 om 5000 kroner i tilskudd for 2017 
 Foreningen Fotballbane for jenter og gutter i Kobanê søker i brev 03.01.2017 om 

støtte for 2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte til gjennomføring av 

Hovdenleiren 2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte på opptil 20 000 kroner til 

gjennomføring av Idrettsleiren 2017 på Hove.  
 Norges Blindeforbund søker i brev 22.02.2017 om støtte på 2000 kroner til Aust-

Agder Lydavis for 2017.  
 Anna Kathrine P. Solfjeld søker i brev 03.04.2017 om tilskudd for endring av 

lokalisering av Posten fra dagens beliggenhet til Kiwi.  
 
6. 

 Kommunestyret ber om at prosjektet ‘’Tilrettelegging for bevegelseshemmede i 
Hovedgata’’ innarbeides med 0,8 mill. kr. inkl. moms i budsjett- og økonomiplan for 
2018-2021, med ferdigstillelse før 17. mai 2018.  

 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Anne Killingmo (UA) oppnevnes som saksordfører for sak om budsjettkontroll 1. tertial 2017. 



 
Økonomisjef Beate Petterson orienterte om 1. tertialrapport og status for enhetenes mer- og 
mindreforbruk, skatt og rammetilskudd m.m. 
 
Torleif Haugland (KRF) foreslo følgende tilleggsforslag: Søknaden fra Kirkens SOS for 2017 på 
kr. 5000 innvilges. Utgiftene dekkes av kommunestyrets tilleggsbevilgningspost. 
 
Jan Wilhelm Nævestad (TTL) foreslo følgende forslag til et punkt 6 i innstillingen: 
Kommunestyret ber om at prosjektet ‘’Tilrettelegging for bevegelseshemmede i Hovedgata’’ 
innarbeides med 0,8 mill. kr. inkl. moms i budsjett- og økonomiplan for 2018-2021, med 
ferdigstillelse før 17. mai 2018.  
 
Avstemming: 
 
Rådmannens innstilling: enstemmig tilrådd 
 
Haugland sitt tilleggsforslag: 2 stemmer og falt 
 
Nævestad sitt tilleggsforslag: enstemmig tilrådd 

Innstilling 
6. Kommunestyret tar budsjettkontrollen pr 1. tertial 2017 til etterretning. 

 
7. Kommunestyret vedtar følgende endringer i driftsbudsjettet: 

 
h) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, vertskommunetilskudd, reduseres med 500 000 

kroner. 
i) Ansvar 260 Familiehuset – ressurssenter for barn og ungdom, utgifter til helsetjenester for enslige 

mindreårige reduseres med 350 000 kroner. 
j) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, dekning av tidligere års underskudd (2013 og 

2014) reduseres med 2 173 000 kroner. 
k) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 123 000 kroner til 

merforbruk på eiendomsskatt. 
l) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 250 000 kroner på 

lønnsavsetningsposten. 
m) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 150 000 kroner for 

amortisering av tidligere års premieavvik, pensjon. 
n) Enhet 250, Omsorg og rehabilitering, ressurskrevende bruker fra juni 2017, styrking av budsjett med 

1 500 000 kroner. 
 

 
8. Kommunestyret vedtar følgende endringer i investeringsbudsjettet: 

 
 
a) Prosjekt 0401 SD- anlegg skolene reduseres med 200 000 kroner inkl. moms (overføres til prosjekt 

0726). 
b) Prosjekt 0726 Lyngmyr skole nytt SD-anlegg, økes med 200 000 kroner inkl. moms (overføres fra 

prosjekt 0401) 
c) Bevilgning til prosjekt 0407 Grendstøl; vei, vann, avløp (avtale med Nye Veier AS), økes med 

200 000 kroner inkl. moms. 
d) Bevilgningen til prosjekt 0700 Nødstrømsaggregat på Lyngmyr, reduseres med 190.000 kroner inkl. 

moms. 
e) Bevilgning til prosjekt 0703 fornyelse av maskinpark, økes med 100 000 kroner (momsfritt). 
f) Bevilgning til prosjekt 0727 Ny heis på Strannasenteret, reduseres med 375 000 kroner inkl. moms. 
g) Samlet momskompensasjon reduseres med 73 000 kroner og bruk av lån reduseres med 192 000 

kroner.  



h) Prosjekt 0790 Salg av boligtomter økes med 140 000 kroner. Beløpet settes av til ubundet kapitalfond, 
aksjer og andeler på ansvar 290. 

i) Nytt prosjekt «Nærmiljøanlegg Lyngmyr», bevilges med 906 000 kroner (inkl mva). Prosjektet 
finansieres med statlige tiltaksmidler på 375 000 kroner (bevilgning fra 2016 og 2017), spillemidler 
fra fylkeskommunen på 350 000 kroner og momskompensasjon på 181 000 kroner.  

j) Nytt prosjekt «Brannsikring på Lyngør», bevilges med 500 000 kroner (inkl. mva). Prosjektet 
finansieres med 400 000 kroner i tilskudd fra Riksantikvaren og 100 000 kroner i 
momskompensasjon.  

 
9. Det gjøres følgende endringer i antall årsverk i 2017: 

c) Enhet 255 Oppfølgingsenheten, økes med 2 årsverk, fra 52,08 til 54,08 årsverk, til økt bemanning til 
utviklingshemmede og på dagsenter til personer med demens. Dette finansieres gjennom 
tilskuddsmidler, omdisponering av vikarlønnsmidler og inntekter fra sykelønnsrefusjon. 

d) Enhet 240: Økning med 0,2 årsverk til ny prosjektleder/byggeleder som finansieres ved 
prosjektmidler.  

 
 
10. Søknader fra følgende organisasjoner om tilskudd i 2016 avslås: 

 Stiftelsen Norsk Luftambulanse søker i brev 25.11.2016 om 900 kroner i tilskudd for 2017.  
 Kirkens SOS Agder søker i brev 23.11.2016 om 5000 kroner i tilskudd for 2017 
 Foreningen Fotballbane for jenter og gutter i Kobanê søker i brev 03.01.2017 om støtte for 2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte til gjennomføring av Hovdenleiren 2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte på opptil 20 000 kroner til gjennomføring 

av Idrettsleiren 2017 på Hove.  
 Norges Blindeforbund søker i brev 22.02.2017 om støtte på 2000 kroner til Aust-Agder Lydavis for 

2017.  
 Anna Kathrine P. Solfjeld søker i brev 03.04.2017 om tilskudd for endring av lokalisering av Posten 

fra dagens beliggenhet til Kiwi.  
 
6. 

 Kommunestyret ber om at prosjektet ‘’Tilrettelegging for bevegelseshemmede i Hovedgata’’ 
innarbeides med 0,8 mill. kr. inkl. moms i budsjett- og økonomiplan for 2018-2021, med 
ferdigstillelse før 17. mai 2018.  

 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
11. Kommunestyret tar budsjettkontrollen pr 1. tertial 2017 til etterretning. 

 
12. Kommunestyret vedtar følgende endringer i driftsbudsjettet: 

 
 

o) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, vertskommunetilskudd, reduseres med 
500 000 kroner. 

p) Ansvar 260 Familiehuset – ressurssenter for barn og ungdom, utgifter til helsetjenester for 
enslige mindreårige reduseres med 350 000 kroner. 

q) Ansvar 290 Frie disponible inntekter og avsetninger, dekning av tidligere års underskudd 
(2013 og 2014) reduseres med 2 173 000 kroner. 

r) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 123 000 kroner til 
merforbruk på eiendomsskatt. 

s) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 250 000 kroner på 
lønnsavsetningsposten. 

t) Enhet 280, Tilleggsbevilgninger, lønnsoppgjør og premieavvik, økes med 150 000 kroner for 
amortisering av tidligere års premieavvik, pensjon. 

u) Enhet 250, Omsorg og rehabilitering, ressurskrevende bruker fra juni 2017, styrking av 
budsjett med 1 500 000 kroner. 

 
 
13. Kommunestyret vedtar følgende endringer i investeringsbudsjettet: 

 



 
a) Prosjekt 0401 SD- anlegg skolene reduseres med 200 000 kroner inkl. moms (overføres til 

prosjekt 0726). 
b) Prosjekt 0726 Lyngmyr skole nytt SD-anlegg, økes med 200 000 kroner inkl. moms 

(overføres fra prosjekt 0401) 
c) Bevilgning til prosjekt 0407 Grendstøl; vei, vann, avløp (avtale med Nye Veier AS), økes 

med 200 000 kroner inkl. moms. 
d) Bevilgningen til prosjekt 0700 Nødstrømsaggregat på Lyngmyr, reduseres med 190.000 

kroner inkl. moms. 
e) Bevilgning til prosjekt 0703 fornyelse av maskinpark, økes med 100 000 kroner (momsfritt). 
f) Bevilgning til prosjekt 0727 Ny heis på Strannasenteret, reduseres med 375 000 kroner inkl. 

moms. 
g) Samlet momskompensasjon reduseres med 73 000 kroner og bruk av lån reduseres med 

192 000 kroner.  
h) Prosjekt 0790 Salg av boligtomter økes med 140 000 kroner. Beløpet settes av til ubundet 

kapitalfond, aksjer og andeler på ansvar 290. 
i) Nytt prosjekt «Nærmiljøanlegg Lyngmyr», bevilges med 906 000 kroner (inkl mva). 

Prosjektet finansieres med statlige tiltaksmidler på 375 000 kroner (bevilgning fra 2016 og 
2017), spillemidler fra fylkeskommunen på 350 000 kroner og momskompensasjon på 
181 000 kroner.  

j) Nytt prosjekt «Brannsikring på Lyngør», bevilges med 500 000 kroner (inkl. mva). Prosjektet 
finansieres med 400 000 kroner i tilskudd fra Riksantikvaren og 100 000 kroner i 
momskompensasjon.  

 
14. Det gjøres følgende endringer i antall årsverk i 2017: 

e) Enhet 255 Oppfølgingsenheten, økes med 2 årsverk, fra 52,08 til 54,08 årsverk, til økt 
bemanning til utviklingshemmede og på dagsenter til personer med demens. Dette 
finansieres gjennom tilskuddsmidler, omdisponering av vikarlønnsmidler og inntekter fra 
sykelønnsrefusjon. 

f) Enhet 240: Økning med 0,2 årsverk til ny prosjektleder/byggeleder som finansieres ved 
prosjektmidler.  

 
 
15. Søknader fra følgende organisasjoner om tilskudd i 2016 avslås: 

 Stiftelsen Norsk Luftambulanse søker i brev 25.11.2016 om 900 kroner i tilskudd for 2017.  
 Kirkens SOS Agder søker i brev 23.11.2016 om 5000 kroner i tilskudd for 2017 
 Foreningen Fotballbane for jenter og gutter i Kobanê søker i brev 03.01.2017 om støtte for 

2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte til gjennomføring av Hovdenleiren 

2017.  
 Aust Agder Idrettskrets søker i brev 10.02.2017 om støtte på opptil 20 000 kroner til 

gjennomføring av Idrettsleiren 2017 på Hove.  
 Norges Blindeforbund søker i brev 22.02.2017 om støtte på 2000 kroner til Aust-Agder 

Lydavis for 2017.  
 Anna Kathrine P. Solfjeld søker i brev 03.04.2017 om tilskudd for endring av lokalisering av 

Posten fra dagens beliggenhet til Kiwi.  
 
 
 
  



PS 63/17 Eiendomsskatt 2017 - fritak 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Rådmannen fremmet tilleggsforslag om at søknader om fritak fra Sandøy Vel – Velhus (gnr. 
78/228) Østergårdsveien, 4915 Sandøya og Fagermyrveien 74, leiet av Tvedestrand Jeger og 
Fiskeforening, innvilges i medhold av eiendomsskatteloven § 7a, og at dette tilføyes under 
innstillingens Bokstav a).   
 
Kirsten Lorenz Hegland (AP) stilte spørsmål om de som har søkt om fritak fra eiendomsskatt og 
mottatt krav, vil bli fulgt opp med informasjon om prosessen videre. 
Rådmannen bekreftet dette. 
 
Anne Killingmo (UA) fremmet endringsforslag om at hytteeierne får 40 % fradrag på 
eiendomsskatten i 2017 (og at det som resultat brukes lenger tid på investeringer) 
 
 
Avstemming: 
 
Killingmo sitt endringsforslag: 2 stemmer og falt 
 
Formannskapets innstilling: 23 stemmer og vedtatt  
 
Rådmannens tilleggsforslag: Enstemmig vedtatt 

Vedtak 
For skatteåret 2017 gir kommunestyret fritak for eiendommer i henhold til eiendomsskattelovens 
§ 7 

 Bokstav a) 
o Fylkeskommunale skoler 
o Idrettsanlegg og – haller 
o Eiendommer tilhørende stiftelser/institusjoner i medhold av vedlagte oversikt 

over innkomne søknader 
o Sandøy Vel – Velhus (gnr. 78/228) Østergårdsveien, 4915 Sandøya og 

Fagermyrveien 74, leiet av Tvedestrand Jeger og Fiskeforening 
 Bokstav b) 

o Bygninger som er dokumentert fredet, jfr. vedlagte oversikt over innkomne 
søknader 

 
Fritak i medhold av § 7c i eiendomsskatteloven skal vurderes gitt i 3 år fra 2018 i forbindelse 
med budsjettet for 2018. Et eventuelt fritak i medhold av § 7 e vurderes for skatteåret 2018 i 
forbindelse med budsjett 2018 og økonomiplan 2018-2021.  
 
Fritak i medhold av § 7 d) gis ikke. 
 
 



Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Morten Foss (SP) fremmet følgende endringsforslag: Fritak i medhold av § 7c i 
eiendomsskatteloven skal vurderes gitt i 3 år fra 2018 i forbindelse med budsjettet for 2018. 
 
Anne Killingmo (UA) fremmet endringsforslag om at hytteeierne får 10 % fradrag på 
eiendomsskatten i 2017 
 
Formannskapet ble hevet kl. 14.56 
Formannskapet ble satt kl. 15.58 
 
Avstemming: 
 
Rådmannens innstilling a, b, d: enstemmig tilrådd  
 
Rådmannens innstilling c: 0 stemmer 
Foss sitt forslag: enstemmig 
 
Killingmo sitt forslag: 1 stemme 
Rådmannens innstilling e: 8 stemmer og tilrådd 
 

Innstilling 
For skatteåret 2017 gir kommunestyret fritak for eiendommer i henhold til eiendomsskattelovens 
§ 7 

 Bokstav a) 
o Fylkeskommunale skoler 
o Idrettsanlegg og – haller 
o Eiendommer tilhørende stiftelser/institusjoner i medhold av vedlagte oversikt over innkomne 

søknader 
 Bokstav b) 

o Bygninger som er dokumentert fredet, jfr. vedlagte oversikt over innkomne søknader 
 
Fritak i medhold av § 7c i eiendomsskatteloven skal vurderes gitt i 3 år fra 2018 i forbindelse med budsjettet for 
2018. Et eventuelt fritak i medhold av § 7 e vurderes for skatteåret 2018 i forbindelse med budsjett 2018 og 
økonomiplan 2018-2021.  
 
Fritak i medhold av § 7 d) gis ikke.  
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
For skatteåret 2017 gir kommunestyret fritak for eiendommer i henhold til eiendomsskattelovens 
§ 7 

 Bokstav a) 
o Fylkeskommunale skoler 
o Idrettsanlegg og – haller 
o Eiendommer tilhørende stiftelser/institusjoner i medhold av vedlagte oversikt over innkomne 

søknader 
 Bokstav b) 

o Bygninger som er dokumentert fredet, jfr. vedlagte oversikt over innkomne søknader 
 



Et eventuelt fritak i medhold av § 7 c) og e) vurderes for skatteåret 2018 i forbindelse med budsjett 2018 og 
økonomiplan 2018-2021.  
 
Fritak i medhold av § 7 d) gis ikke.  
 
  



PS 64/17 Mindre endring av reguleringsplan for E18 Tvedestrand 
til Arendal - Grendstøl 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Morten Foss (SP) fremmet følgende forslag:  
‘’Tvedestrand kommunestyre avviser de foreslåtte endringene på Grendstøl da de fører til mere 
støy og dårligere atkomst for bilister, syklende og fotgjengere. Den ferdig godkjente 
reguleringsplanen er bedre enn det nye framlegget. 
 
Kommunestyret godkjenner ikke at endringen av krysset på Grendstøl behandles som en mindre 
endring etter PBL. §12-14, 2 ledd, da tiltaket er stort og omfattende og viser til den lange 
prosessen som ligger bak dagens plan.’’ 
 
Avstemming: 
 
Foss sitt forslag (1. avsnitt): 3 stemmer og falt 
 
Teknikk-, plan og naturutvalgets innstilling: 22 stemmer og vedtatt 

Vedtak 
Kommunestyret godkjenner at endringen av krysset på Grendstøl behandles som en mindre 
endring etter PBL. §12-14, 2 ledd.  
 
Kommunestyret godtar forslaget til mindre endring av «Områdereguleringsplan for E18 
Tvedestrand til Arendal Grendstøl» slik det er foreslått, på vilkår av at følgende krav innarbeides 
i planbestemmelsene: 
 

 «Hjulstøyskjerming i krysset på Grendstøl, som er vist som «vegrekkverk betong» i 
tegningsnummer C0203 og beskrevet i planbeskrivelsen som 80 cm høy og 450 meter 
lang, skal bygges i gjennomsiktig materiale. Nøyaktig plassering og utforming kan 
tilpasses og justeres, men effekten av støydempingen må ikke reduseres. Hvis det finnes 
andre løsninger som gir like mye innsyn til næringsområdene som gjennomsiktig skjerm 
og samme støydemping, kan dette godkjennes av kommunen.» 

 “Det må iverksettes støydempende tiltak slik at områder beregnet til barns lek på Aktiv 
Rast ikke kommer over et støynivå på 55 dB.” 

 Rekkefølgebestemmelser: 
- Før veien tas i bruk skal støyskjermingstiltakene som er beskrevet være ferdig bygd 
- Før arbeidet med viltundergangen ved Vennevann påbegynnes må detaljplan for 

undergangen og arealer inn mot viltundergangen være godkjent. 
 
Kulverten for gående og syklende under E18 blir lang. Kommunen oppfordrer Nye Veier til å 
gjøre tiltak i kulverten utover minstekrav, for å gjøre løsningen triveligere. Både fargebruk og 
kunst kan være aktuelt. 
 
 
 



Saksprotokoll i Teknikk-, plan og naturutvalg - 13.06.2017  

Behandling 
Før behandlingen ble det gjennomført felles informasjonsmøte med formannskapet, samt 
befaring sammen med Nye Veier, AF-gruppen. 
 
Det ble først votert over om forslaget kunne behandles som en mindre endring. 
 
Det ble enstemmig vedtatt at forslaget kunne behandles som en mindre endring. 
 
Knut Aall foreslo deretter følgende tillegg til rådmannens forslag: 
 
“Det må iverksettes støydempende tiltak slik at områder beregnet til barns lek på Aktiv Rast 
ikke kommer over et støynivå på 55 dB.” 
 
Aalls forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 
Kommunestyret godkjenner at endringen av krysset på Grendstøl behandles som en mindre 
endring etter PBL. §12-14, 2 ledd.  
 
Kommunestyret godtar forslaget til mindre endring av «Områdereguleringsplan for E18 
Tvedestrand til Arendal Grendstøl» slik det er foreslått, på vilkår av at følgende krav innarbeides 
i planbestemmelsene: 
 

 «Hjulstøyskjerming i krysset på Grendstøl, som er vist som «vegrekkverk betong» i tegningsnummer 
C0203 og beskrevet i planbeskrivelsen som 80 cm høy og 450 meter lang, skal bygges i gjennomsiktig 
materiale. Nøyaktig plassering og utforming kan tilpasses og justeres, men effekten av støydempingen må 
ikke reduseres. Hvis det finnes andre løsninger som gir like mye innsyn til næringsområdene som 
gjennomsiktig skjerm og samme støydemping, kan dette godkjennes av kommunen.» 

 “Det må iverksettes støydempende tiltak slik at områder beregnet til barns lek på Aktiv Rast ikke kommer 
over et støynivå på 55 dB.” 

 Rekkefølgebestemmelser: 
- Før veien tas i bruk skal støyskjermingstiltakene som er beskrevet være ferdig bygd 
- Før arbeidet med viltundergangen ved Vennevann påbegynnes må detaljplan for undergangen og 

arealer inn mot viltundergangen være godkjent. 
 
Kulverten for gående og syklende under E18 blir lang. Kommunen oppfordrer Nye Veier til å 
gjøre tiltak i kulverten utover minstekrav, for å gjøre løsningen triveligere. Både fargebruk og 
kunst kan være aktuelt. 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Kommunestyret godkjenner at endringen av krysset på Grendstøl behandles som en mindre 
endring etter PBL. §12-14, 2 ledd.  
 
Kommunestyret godtar forslaget til mindre endring av «Områdereguleringsplan for E18 
Tvedestrand til Arendal Grendstøl» slik det er foreslått, på vilkår av at følgende krav innarbeides 
i planbestemmelsene: 
 
 



 
1. «Hjulstøyskjerming i krysset på Grendstøl, som er vist som «vegrekkverk betong» i tegningsnummer 

C0203 og beskrevet i planbeskrivelsen som 80 cm høy og 450 meter lang, skal bygges i gjennomsiktig 
materiale.  
Nøyaktig plassering og utforming kan tilpasses og justeres, men effekten av støydempingen må ikke 
reduseres.  
Hvis det finnes andre løsninger som gir like mye innsyn til næringsområdene som gjennomsiktig skjerm 
og samme støydemping, kan dette godkjennes av kommunen.» 

2. Rekkefølgebestemmelser: 
- “Før veien tas i bruk skal støyskjermingstiltakene som er beskrevet være ferdig bygd” 
- Før arbeidet med viltundergangen ved Vennevann påbegynnes må detaljplan for undergangen og 

arealer inn mot viltundergangen være godkjent. 
 
Kulverten for gående og syklende under E18 blir lang. Kommunen oppfordrer Nye Veier til å 
gjøre tiltak i kulverten utover minstekrav, for å gjøre løsningen triveligere. Både fargebruk og 
kunst kan være aktuelt. 
  



PS 65/17 Tilleggsavtale 2 - Grendstøl 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Morten Foss (SP) fremmet følgende forslag:  
‘’ Kommunestyret godtar ikke forslaget til tilleggsavtale 2 mellom Nye Veier og Tvedestrand 
kommune, da avtalen er for dårlig i forhold til det vi får igjen. Kommunestyret sender avtalen i 
retur og ber om at de fremforhandler en kompensasjon i form av kroner for de sparte kostnadene 
til Nye Veier/AF gruppen.’’ 
 
Avstemming: 
 
Foss sitt forslag: 4 stemmer og falt 
 
Formannskapets innstilling: 21 stemmer og vedtatt 

Vedtak 
Kommunestyret godtar forslag til tilleggsavtale 2 mellom Nye Veier og Tvedestrand kommune. 
 
Betaling for avtalt tillegg på kr. 7,5 mill. ekskl. moms innarbeides i budsjettet for 2018 og 
økonomiplan for 2018-2021. 
 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannens innstilling tilrådd mot en stemme. 

Innstilling 
Kommunestyret godtar forslag til tilleggsavtale 2 mellom Nye Veier og Tvedestrand kommune. 
 
Betaling for avtalt tillegg på kr. 7,5 mill. ekskl. moms innarbeides i budsjettet for 2018 og 
økonomiplan for 2018-2021. 
 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Kommunestyret godtar forslag til tilleggsavtale 2 mellom Nye Veier og Tvedestrand kommune. 
 
Betaling for avtalt tillegg på kr. 7,5 mill. ekskl. moms innarbeides i budsjettet for 2018 og 
økonomiplan for 2018-2021. 
 
 



PS 66/17 Reguleringsendring for E18 Årdalen i Tvedestrand 
kommune 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Brev fra Nye Veier AS ble delt ut til kommunestyret. 
 
Ordføreren orienterte om utdelt brev, datert 19. juli 2017, fra Nye Veier AS som inneholdt 
henvendelse om at selskapet ønsker å trekke det nye reguleringsforslaget grunnet nylig avklarte 
høye byggekostnader og heller bygge den opprinnelige regulerte løsning for Årdalen bru og 
Alvekjerr kulvert. Ordføreren minnet om at avgjørelsen må være klar innen 1. juli. 
 
Jan Wilhelm Nævestad (TTL) stilte spørsmål i forhold til hensiktsmessig saksgang videre, samt 
ved de juridiske forutsetningene i de aktuelle forslagene. 
Rådmannen v/ prosjektleder Martin Due Tønnessen og enhetsleder Svein Olav Dale svarte.  
Jan Wilhelm Nævestad (TTL) ba om gruppemøte. 
 
Møtet ble hevet. 
 
Møtet ble satt. 
 
Vidar Holmsen Engh (AP) fremmet følgende utsettelsesforslag: Saken utsettes. Kommunestyret 
delegerer til Teknikk-, plan og naturutvalget å treffe avgjørelse i denne saken innen 01.07.2017. 
 
Avstemming vedr. utsettelse: 
Engh sitt forslag:19 mot 6 stemmer og vedtatt 

Vedtak 
Saken utsettes. Kommunestyret delegerer til Teknikk-, plan og naturutvalget å treffe avgjørelse i 
denne saken innen 01.07.2017. 
 
 
 

Saksprotokoll i Teknikk-, plan og naturutvalg - 13.06.2017  

Behandling 
Før behandlingen ble det gjennomført befaring sammen med Nye Veier, AF-gruppen og berørte 
grunneiere ved Årdalen bro. 
 
Det ble først votert over om forslaget kunne behandles som en mindre endring. 
 
Med 8 mot 1 stemme ble det vedtatt at forslaget kunne behandles som en mindre endring. 
 
Knut Aall foreslo deretter følgende tillegg til rådmannens forslag: 
 
“- Broen skal støyskjermes, og løsningen skal godkjennes av planutvalget. 
 
 - Traktorkulverten i Alvekjær skal utformes slik at den også fungerer som en viltundergang” 



 
Aall’s forslag ble vedtatt med 8 mot 1 stemme. 
 

Innstilling 
Kommunestyret godkjenner at endringer knyttet til broen over Årdalen behandles som en 
mindre endring etter PBL. §12-14, 2 ledd.  
 
Kommunestyret godtar forslaget til mindre endring av «Områdereguleringsplan for E18 
Tvedestrand til Arendal» - Årdalen på vilkår av at følgende krav innarbeides i 
rekkefølgebestemmelsene. 
 

 «Før veien tas i bruk skal tiltak for å bedre fremkommelighet for vilt og gående, samt tiltak for revegetering 
være gjennomført under Årdalen bro. Dette gjelder både på nordsiden og sørsiden av veien. Tiltakene må 
legges i terrenget på en slik måte at de binder sammen eksisterende veier i terrenget. Utformingen må gjøres i 
samarbeid med en viltfaglig konsulent. Tiltaket skal godkjennes av kommunen.» 

 
 Broen skal støyskjermes, og løsningen skal godkjennes av planutvalget. 
 
 Traktorkulverten i Alvekjær skal utformes slik at den også fungerer som en viltundergang. 

 

Rådmannens forslag til vedtak 
Kommunestyret godkjenner at endringer knyttet til broen over Årdalen behandles som en 
mindre endring etter PBL. §12-14, 2 ledd.  
 
Kommunestyret godtar forslaget til mindre endring av «Områdereguleringsplan for E18 
Tvedestrand til Arendal» - Årdalen på vilkår av at følgende krav innarbeides i 
rekkefølgebestemmelsene. 
 
«Før veien tas i bruk skal tiltak for å bedre fremkommelighet for vilt og gående, samt tiltak for 
revegetering være gjennomført under Årdalen bro. Dette gjelder både på nordsiden og sørsiden 
av veien. Tiltakene må legges i terrenget på en slik måte at de binder sammen eksisterende veier 
i terrenget. Utformingen må gjøres i samarbeid med en viltfaglig konsulent. Tiltaket skal 
godkjennes av kommunen.» 
  



PS 67/17 Interkommunalt plansamarbeid for ny E18 Dørdal til 
Grimstad 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
 
1. Tvedestrand kommune ser det som ønskelig at det igangsettes planarbeid i regi av Nye 

Veier AS for å avklare trase for ny E18 gjennom hele kommunen.  
  
2. Tvedestrand kommune ønsker å delta i et interkommunalt plansamarbeid etter kap. 9 i 

plan- og bygningsloven for å koordinere og styre planarbeidet for ny E18 mellom Dørdal 
og Grimstad. Fylkesmannsembetene i Aust og Vest-Agder og Telemark samt de to 
fylkeskommunene inviteres med i styret for plansamarbeidet.  

 
3. For å koordinere planarbeidet sammen med Nye Veier AS er det ønskelige at Aust-Agder 

fylkeskommune påtar seg et koordinerende ansvar for prosessen og som en ressurs overfor 
de berørte kommunene.  

 
4. Det fremlegges egen sak til politisk behandling hvor endelig organisering, fullmakter, 

styrerepresentanter og økonomiske forpliktelser avklares.  

 
5. Tvedestrand kommunes utgifter blir å innarbeide i budsjett 2018 og økonomiplan 2018-

2021.  
 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannen fremmet et tillegg til sin innstilling og utvidet denne med et punkt 5, lydende: 
Tvedestrand kommunes utgifter blir å innarbeide i budsjett 2018 og økonomiplan 2018-2021. 
 
Rådmannens innstilling med tilleggspunktet enstemmig tilrådd 

Innstilling 
 
6. Tvedestrand kommune ser det som ønskelig at det igangsettes planarbeid i regi av Nye 

Veier AS for å avklare trase for ny E18 gjennom hele kommunen.  
  
7. Tvedestrand kommune ønsker å delta i et interkommunalt plansamarbeid etter kap. 9 i 

plan- og bygningsloven for å koordinere og styre planarbeidet for ny E18 mellom Dørdal 



og Grimstad. Fylkesmannsembetene i Aust og Vest-Agder og Telemark samt de to 
fylkeskommunene inviteres med i styret for plansamarbeidet.  

 
8. For å koordinere planarbeidet sammen med Nye Veier AS er det ønskelige at Aust-Agder 

fylkeskommune påtar seg et koordinerende ansvar for prosessen og som en ressurs overfor 
de berørte kommunene.  

 
9. Det fremlegges egen sak til politisk behandling hvor endelig organisering, fullmakter, 

styrerepresentanter og økonomiske forpliktelser avklares.  

 
10. Tvedestrand kommunes utgifter blir å innarbeide i budsjett 2018 og økonomiplan 2018-

2021.  
 

Rådmannens forslag til vedtak 
 
11. Tvedestrand kommune ser det som ønskelig at det igangsettes planarbeid i regi av Nye 

Veier AS for å avklare trase for ny E18 gjennom hele kommunen.  
  
12. Tvedestrand kommune ønsker å delta i et interkommunalt plansamarbeid etter kap. 9 i 

plan- og bygningsloven for å koordinere og styre planarbeidet for ny E18 mellom Dørdal 
og Grimstad. Fylkesmannsembetene i Aust og Vest-Agder og Telemark samt de to 
fylkeskommunene inviteres med i styret for plansamarbeidet.  

 
13. For å koordinere planarbeidet sammen med Nye Veier AS er det ønskelige at Aust-Agder 

fylkeskommune påtar seg et koordinerende ansvar for prosessen og som en ressurs overfor 
de berørte kommunene.  

 
14. Det fremlegges egen sak til politisk behandling hvor endelig organisering, fullmakter, 

styrerepresentanter og økonomiske forpliktelser avklares.  
  



PS 68/17 Tvedestrand Næringspark - Navn, salgsstrategi og 
fullmakt 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling  
Line Øvernes Mørch (V) stilte spørsmål ved avklaringer i forhold til salg av eiendommer 
generelt i kommunens besittelse. 
Rådmannen svarte at dette ikke gjaldt øvrige eiendommer, kun de eiendommer og de hensyn 
som formannskapets innstilling spesifiserer. Rådmannen la til at administrasjonen hadde behov 
for å behandle disse nye eiendommene i egen sak. 
 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vedtar A67 Tvedestrand Næringspark som navnet på det nye 
næringsområdet like ved ny E18 og avkjørselen til Tvedestrand  
 
Kommunestyret slutter seg til forslaget fra rådmannen rundt strategi for salg av næringstomter 
på A67 Tvedestrand Næringspark. Strategien innebærer at følgende to kriterier legges til grunn 
for salget: 1) at virksomheten er innenfor rammer i reguleringsplanen for området og 2) at 
etableringen er i tråd med regional plan for senterstruktur og handel. 
 
Kommunestyret gir rådmannen fullmakt til å starte salg av næringstomter. Fullmakten gis ihht 
delegasjonsreglement, der rådmannen har myndighet til å treffe vedtak i enkeltsaker og i saker 
som ikke er av prinsipiell betydning. Status, prisnivå og fremdrift på salget skal rapporteres 
halvårlig til formannskapet.   
 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannens innstilling enstemmig tilrådd 

Innstilling 
Tvedestrand kommunestyre vedtar A67 Tvedestrand Næringspark som navnet på det nye 
næringsområdet like ved ny E18 og avkjørselen til Tvedestrand  
 
Kommunestyret slutter seg til forslaget fra rådmannen rundt strategi for salg av næringstomter 
på A67 Tvedestrand Næringspark. Strategien innebærer at følgende to kriterier legges til grunn 
for salget: 1) at virksomheten er innenfor rammer i reguleringsplanen for området og 2) at 
etableringen er i tråd med regional plan for senterstruktur og handel. 
 
Kommunestyret gir rådmannen fullmakt til å starte salg av næringstomter. Fullmakten gis ihht 
delegasjonsreglement, der rådmannen har myndighet til å treffe vedtak i enkeltsaker og i saker 
som ikke er av prinsipiell betydning. Status, prisnivå og fremdrift på salget skal rapporteres 
halvårlig til formannskapet.   



 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
 
Tvedestrand kommunestyre vedtar A67 Tvedestrand Næringspark som navnet på det nye 
næringsområdet like ved ny E18 og avkjørselen til Tvedestrand  
 
Kommunestyret slutter seg til forslaget fra rådmannen rundt strategi for salg av næringstomter 
på A67 Tvedestrand Næringspark. Strategien innebærer at følgende to kriterier legges til grunn 
for salget: 1) at virksomheten er innenfor rammer i reguleringsplanen for området og 2) at 
etableringen er i tråd med regional plan for senterstruktur og handel. 
 
Kommunestyret gir rådmannen fullmakt til å starte salg av næringstomter. Fullmakten gis ihht 
delegasjonsreglement, der rådmannen har myndighet til å treffe vedtak i enkeltsaker og i saker 
som ikke er av prinsipiell betydning. Status, prisnivå og fremdrift på salget skal rapporteres 
halvårlig til formannskapet.   
 
 
  



PS 69/17 2. gangsbehandling - Områdeplan for ny videregående 
skole og ny veiforbindelse mellom Grendstøl og fv410 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Rådmannen orienterte om saken og viste til rådmannens utsendte notat datert 19.06.2017, 
vedrørende nylig vedtatt veinorm og tilhørende formel for utregning av parkeringsplasser. 
 
Rådmannen fremmet forslag om at følgende setning i rekkefølgekravet i innstillingen fjernes: 
“Det må bygges minimum 200 parkeringsplasser for personbil. Plassene må være ferdigstilt før 
skolen åpner.”  
 
Avstemming: 
 
Rådmannens endringsforslag: enstemmig vedtatt 
 
Teknikk-, plan og naturutvalgets innstilling med rådmannens endringsforslag enstemmig vedtatt 

Vedtak 
I medhold av PBL § 12-12 vedtar kommunestyret områdeplan for ny videregående skole og ny 
veiforbindelse mellom Grendstøl og fv 410, og tilhørende planbestemmelser, begge datert 
31.05.2017.  
For eiendommene gnr/bnr 32/57, del av 32/146 og del av 32/197 endres reguleringsformålet fra 
LNF til boligformål som vist på revidert kart av 12.6.2017. 
 
Godkjenningen er for øvrig betinget av at reguleringsbestemmelsene må tilføyes følgende 
rekkefølgekrav:  
- Det må bygges GS-veg fra krysset mellom eksisterende FV410 og ny FV410 ved Vasstø 

frem til avkjørselen til ny VGS ved Bronsbu, på samme rekkefølgevilkår som er angitt i 
bestemmelsene pkt. 9.3.” 

 
 
 

Saksprotokoll i Teknikk-, plan og naturutvalg - 13.06.2017  

Behandling 
Det ble gitt en orientering om reguleringsplanen ved saksbehandler. 
 
Det ble fremmet følgende omforente forslag til ny rekkefølgebestemmelse: “Det må bygges GS-
veg fra krysset mellom eksisterende FV410 og ny FV410 ved Vasstø frem til avkjørselen til ny 
VGS ved Bronsbu, på samme rekkefølgevilkår som er angitt i bestemmelsene pkt. 9.3.” 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Vidar Engh foreslo at bestemmelsene ble tilføyd følgende rekkefølgekrav: “Det må bygges 
minimum 200 parkeringsplasser for personbil. Plassene må være ferdigstilt før skolen åpner.” 
 
Engh’s forslag ble vedtatt med 7 mot 2 stemmer. 



 
Rådmannen viste til at gnr/bnr 32/57, del av 32/146 og del av 32/197 er avsatt til LNF.  Riktig 
formål skal være bolig i tråd med kommuneplanen, og revidert kart datert 12.6.2017 ble forevist 
for utvalget.  
 
Utvalget gjorde enstemmig vedtak om å endre reguleringsplanen som foreslått. 

Innstilling 
I medhold av PBL § 12-12 vedtar kommunestyret områdeplan for ny videregående skole og ny 
veiforbindelse mellom Grendstøl og fv 410, og tilhørende planbestemmelser, begge datert 
31.05.2017.  
For eiendommene gnr/bnr 32/57, del av 32/146 og del av 32/197 endres reguleringsformålet fra 
LNF til boligformål som vist på revidert kart av 12.6.2017. 
 
Godkjenningen er for øvrig betinget av at reguleringsbestemmelsene må tilføyes følgende 
rekkefølgekrav:  
- “Det må bygges minimum 200 parkeringsplasser for personbil. Plassene må være ferdigstilt før skolen åpner.” 
- Det må bygges GS-veg fra krysset mellom eksisterende FV410 og ny FV410 ved Vasstø frem til avkjørselen til 

ny VGS ved Bronsbu, på samme rekkefølgevilkår som er angitt i bestemmelsene pkt. 9.3.” 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
I medhold av PBL § 12-12 vedtar kommunestyret områdeplan for ny videregående skole og ny 
veiforbindelse mellom Grendstøl og fv 410, og tilhørende planbestemmelser, begge datert 
31.05.2017. 
  



PS 70/17 Oversendelsesforslag ang barnehageplasser i Holt 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
May Britt Lunde (AP) fremmet følgende forslag:  
‘’Kommunestyret gir rådmannen i oppdrag å utrede bygging av ny barnehage i Holt området 
med 3-4 avdelinger. Dette gis som en føring til revisjonen av barnehageplanen på dette punktet i 
2018-2019, og vurderes nærmere i forbindelse med behandlingen av økonomiplanen for 2019-
2022.’’ 
 
Avstemming: 
 
Livsløpskomiteens innstilling: 0 stemmer og falt 
 
Lunde sitt forslag: enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Kommunestyret gir rådmannen i oppdrag å utrede bygging av ny barnehage i Holt området med 
3-4 avdelinger. Dette gis som en føring til revisjonen av barnehageplanen på dette punktet i 
2018-2019, og vurderes nærmere i forbindelse med behandlingen av økonomiplanen for 2019-
2022. 
 
 

Saksprotokoll i Livsløpskomite - 13.06.2017  

Behandling 
Monica M. Guttrup (AP) ba om gruppemøte før behandling av saken. 
 
Monica M Guttrup (AP) fremmet følgende forslag: 
 
Kommunestyret vedtar at det skal settes av midler i inneværende planperiode til å planlegge ny 
barnehage i Holt.  
Den nye barnehagen skal bygges i kommende planperiode, 2019- 2023. 
 
Votering: 
 
Rådmannens forslag:  4 stemmer 
Guttrups forslag:  5 stemmer og tilrådd 

Innstilling 
Kommunestyret vedtar at det skal settes av midler i inneværende planperiode til å planlegge ny 
barnehage i Holt.  
Den nye barnehagen skal bygges i kommende planperiode, 2019- 2023. 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
 



Kommunestyret gir rådmannen i oppdrag å utrede muligheten for å bygge en eventuell ny 
barnehage i Holt området med 3-4 avdelinger. Dette gis som en føring til revisjonen av 
barnehageplanen på dette punktet i 2019, og vurderes nærmere i forbindelse med behandlingen 
av økonomiplanen for 2020-2023.  
 
 
  



PS 71/17 Tilstandsrapport og Kvalitetsplan for Tvedestrandskolen 
2017 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Saksordfører Monika Güttrup (AP) orienterte om innholdet i sakens dokumenter. 
 
Livsløpskomiteens innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Kvalitetsplan og tilstandsrapport for Tvedestrandskolen 2017 godkjennes og legges til grunn for 
årlig drøfting og behandling i kommunestyrets junimøte. 
 
 
 

Saksprotokoll i Livsløpskomite - 13.06.2017  

Behandling 
June Anette Marcussen (V) fremmet følgende oversendelsesforslag: 
 
Oversikten i tilstandsrapporten sier at andel undervisning med godkjent utdanning er 93,1 %. 
Kan livsløpskomiteen få en oversikt som viser fordeling pr. skole/trinn? 
 
Oversendelsesforslaget til Marcussen ble enstemmig tilrådd.  
 
Rådmannens innstilling enstemmig tilrådd 
 
Monica M Guttrup (AP) ble enstemmig valgt til saksordfører.  

Innstilling 
Kvalitetsplan og tilstandsrapport for Tvedestrandskolen 2017 godkjennes og legges til grunn for 
årlig drøfting og behandling i kommunestyrets junimøte. 
 
 

 
Rådmannens forslag til vedtak 
Kvalitetsplan og tilstandsrapport for Tvedestrandskolen 2017 godkjennes og legges til grunn for 
årlig drøfting og behandling i kommunestyrets junimøte. 



PS 72/17 Ny organisering av Parkveien 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Kristian Knutsen (TTL) stilte spørsmål ved sin habilitet og fratrådte. (24 stemmeberettigede) 
 
Avstemming over habilitetsspørsmålet: 
 
Knutsen ble enstemmig erklært habil etter forvaltningslovens § 6, 1. ledd 
 
Knutsen gjeninntrådte (25 stemmeberettigede) 
 
Livsløpskomiteens innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Kommunestyre tar forslag til løsning i henhold til mandat til følge.  
Parkveien opphører som egen tjeneste og går inn som forsterket tilbud under Tvedestrand skole. 
Ny organisering starter opp høsten 2018 og de økonomiske konsekvensene legges inn med 
høsteffekt i budsjett 2018 for Tvedestrand skole. 
 
 

Saksprotokoll i Livsløpskomite - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannens innstilling enstemmig tilrådd 

Innstilling 
Kommunestyre tar forslag til løsning i henhold til mandat til følge.  
Parkveien opphører som egen tjeneste og går inn som forsterket tilbud under Tvedestrand skole. 
Ny organisering starter opp høsten 2018 og de økonomiske konsekvensene legges inn med 
høsteffekt i budsjett 2018 for Tvedestrand skole. 
 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
 
Kommunestyre tar forslag til løsning i henhold til mandat til følge.  
Parkveien opphører som egen tjeneste og går inn som forsterket tilbud under Tvedestrand skole. 
Ny organisering starter opp høsten 2018 og de økonomiske konsekvensene legges inn med 
høsteffekt i budsjett 2018 for Tvedestrand skole. 



PS 73/17 Forprosjekt - Møllebekken 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Morten Foss (SP) fremmet rådmannens alternativ 1. 
 
Avstemming: 
 
Foss sitt forslag: 6 stemmer og falt 
 
Formannskapets innstilling: 19 stemmer og vedtatt 

Vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vedtar at Møllebekkens nedre del åpnes i tråd med forprosjektets 
forslag. Prosjektet gjennomføres i perioden 2017-2018 med tanke på ferdigstillelse før 
sommeren 2018. Kostnadsrammen for prosjektet fastsettes til 9,375 mill. inkl. moms, fordelt 
med kr. 0,85 mill. (investering) i 2017 og kr. 8,3 mill. (investering) og kr. 0,2 mill. (drift) i 2018. 
Bevilgningen på kr. 0,85 mill. i 2017 finansieres med kr. 0,68 mill. fra ubrukte og udisponerte 
lånemidler og kr. 0,17 mill. i momsrefusjon.  
 
Forutsetningen for vedtaket er at kommunen får skriftlig bekreftelse for en gave på 150.000 US 
dollar fra Tellepsenfamilien i Houston Texas, USA.  
 
Rådmannen får fullmakt til å iverksette gjennomføring av prosjektet og velge entreprenør m.m. 
innenfor en samlet kostnadsramme på kr. 9,375 mill. inkl. moms. 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Jan Wilhelm Nævestad (TTL) fremmet rådmannens alternativ 2 
 
Anne Killingmo (UA) fremmet rådmannens alternativ 1 
 
Avstemming: 
 
Alternativ 2: 7 stemmer og vedtatt 
Alternativ 1: 2 stemmer og falt 

Innstilling 
Tvedestrand kommunestyre vedtar at Møllebekkens nedre del åpnes i tråd med forprosjektets 
forslag. Prosjektet gjennomføres i perioden 2017-2018 med tanke på ferdigstillelse før 
sommeren 2018. Kostnadsrammen for prosjektet fastsettes til 9,375 mill. inkl. moms, fordelt 
med kr. 0,85 mill. (investering) i 2017 og kr. 8,3 mill. (investering) og kr. 0,2 mill. (drift) i 2018. 
Bevilgningen på kr. 0,85 mill. i 2017 finansieres med kr. 0,68 mill. fra ubrukte og udisponerte 
lånemidler og kr. 0,17 mill. i momsrefusjon.  
 



Forutsetningen for vedtaket er at kommunen får skriftlig bekreftelse for en gave på 150.000 US 
dollar fra Tellepsenfamilien i Houston Texas, USA.  
 
Rådmannen får fullmakt til å iverksette gjennomføring av prosjektet og velge entreprenør m.m. 
innenfor en samlet kostnadsramme på kr. 9,375 mill. inkl. moms.  
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Alternativ 1  
Tvedestrand kommunestyre vedtar at Møllebekkens nedre del ikke åpnes i tråd med 
forprosjektets forslag. Dette som følge av at prosjektet har en høyere kostnadsramme på 2,5 
mill. ekskl. moms enn tidligere beregnet, og kommunens generelle økonomiske situasjon med 
allerede et svært høyt vedtatt investeringsnivå. 
 
Kommunestyret vedtar at det blir satt av midler inntil kr. 0,9 mill. inkl. moms til utbedringer av 
eksisterende konstruksjon for en lukket Møllebekk. Tidspunktet for gjennomføring av denne 
utbedringen avklares i budsjett for 2018 og økonomiplan 2018-2021.  
 
Alternativ 2  
Tvedestrand kommunestyre vedtar at Møllebekkens nedre del åpnes i tråd med forprosjektets 
forslag. Prosjektet gjennomføres i perioden 2017-2018 med tanke på ferdigstillelse før 
sommeren 2018. Kostnadsrammen for prosjektet fastsettes til 9,375 mill. inkl. moms, fordelt 
med kr. 0,85 mill. (investering) i 2017 og kr. 8,3 mill. (investering) og kr. 0,2 mill. (drift) i 2018. 
Bevilgningen på kr. 0,85 mill. i 2017 finansieres med kr. 0,68 mill. fra ubrukte og udisponerte 
lånemidler og kr. 0,17 mill. i momsrefusjon.  
 
Forutsetningen for vedtaket er at kommunen får skriftlig bekreftelse for en gave på 150.000 US 
dollar fra Tellepsenfamilien i Houston Texas, USA.  
 
Rådmannen får fullmakt til å iverksette gjennomføring av prosjektet og velge entreprenør m.m. 
innenfor en samlet kostnadsramme på kr. 9,375 mill. inkl. moms.  
 
  



PS 74/17 Forslag til revidert reglement for politiske organer 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Formannskapets innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vedtar å innarbeide Foreldreutvalg for funksjonshemmede barn 
under 18 år i Reglement for politiske organer med følgende ordlyd: 
 
26. Reglement for foreldreutvalg for funksjonshemmede barn under 18 år.  
 
Utvalget oppnevnes av Rådet for funksjonshemmede og består av 5 medlemmer av foreldre med 
funksjonshemmede barn som er under 18 år i hele den valgte perioden. Det oppnevnes 2 
vararepresentanter, 1. og 2. vara.  
Funksjonshemmedes organisasjoner har anledning til å komme med forslag til medlemmer. 
Utvalget er et underorgan med innstillingsrett til Rådet til funksjonshemmede.  
 
Utvalget velger selv leder og nestleder.  
 
Arbeids og ansvarsoppgaver: 
Utvalget skal jobbe generelt for og har uttalerett til Rådet for Funksjonshemmede i saker som 
gjelder:  

- Tjenestetilbud og koordinering av tjenestetilbud til barn med funksjonshemninger 
- Budsjett og økonomiplan med fokus på tjenestetilbudet til funksjonshemmede barn 
- Utvalget kan på eget initiativ ta opp saker som angår funksjonshemmede barn i 

kommunen og skal være et rådgivende, konstruktiv og ideskapende organ for 
kommunen.  

 
Utvalget skal ikke behandle eller diskutere saker som gjelder enkeltpersoner eller enkeltsaker. 
 
Utvalget skal samarbeide med andre organ i saker der organene har felles interesser.  
 
Utvalget fastsetter selv sin møteplan. Utvalget kan ellers innkalles dersom leder eller minst 1/3 
av medlemmene krever det. Utvalgets møter legges slik at aktuelle saker kan drøftes før de 
behandles i Rådet for funksjonshemmede.  
 
Rådmannen har ansvar for å stille sekretær tilgjengelig for innkalling av møter og til å skrive og 
distribuere referat. Utvalget har ikke eget budsjett, men medlemmene gis møtegodtgjørelse.  
 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannens innstilling enstemmig tilrådd 



Innstilling 
Tvedestrand kommunestyre vedtar å innarbeide Foreldreutvalg for funksjonshemmede barn 
under 18 år i Reglement for politiske organer med følgende ordlyd: 
 
26. Reglement for foreldreutvalg for funksjonshemmede barn under 18 år.  
 
Utvalget oppnevnes av Rådet for funksjonshemmede og består av 5 medlemmer av foreldre med 
funksjonshemmede barn som er under 18 år i hele den valgte perioden. Det oppnevnes 2 
vararepresentanter, 1. og 2. vara.  
Funksjonshemmedes organisasjoner har anledning til å komme med forslag til medlemmer. 
Utvalget er et underorgan med innstillingsrett til Rådet til funksjonshemmede.  
 
Utvalget velger selv leder og nestleder.  
 
Arbeids og ansvarsoppgaver: 
Utvalget skal jobbe generelt for og har uttalerett til Rådet for Funksjonshemmede i saker som 
gjelder:  

- Tjenestetilbud og koordinering av tjenestetilbud til barn med funksjonshemninger 
- Budsjett og økonomiplan med fokus på tjenestetilbudet til funksjonshemmede barn 
- Utvalget kan på eget initiativ ta opp saker som angår funksjonshemmede barn i 

kommunen og skal være et rådgivende, konstruktiv og ideskapende organ for 
kommunen.  

 
Utvalget skal ikke behandle eller diskutere saker som gjelder enkeltpersoner eller enkeltsaker. 
 
Utvalget skal samarbeide med andre organ i saker der organene har felles interesser.  
 
Utvalget fastsetter selv sin møteplan. Utvalget kan ellers innkalles dersom leder eller minst 1/3 
av medlemmene krever det. Utvalgets møter legges slik at aktuelle saker kan drøftes før de 
behandles i Rådet for funksjonshemmede.  
 
Rådmannen har ansvar for å stille sekretær tilgjengelig for innkalling av møter og til å skrive og 
distribuere referat. Utvalget har ikke eget budsjett, men medlemmene gis møtegodtgjørelse.  
 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vedtar å innarbeide Foreldreutvalg for funksjonshemmede barn 
under 18 år i Reglement for politiske organer med følgende ordlyd: 
 
26. Reglement for foreldreutvalg for funksjonshemmede barn under 18 år.  
 
Utvalget oppnevnes av Rådet for funksjonshemmede og består av 5 medlemmer av foreldre med 
funksjonshemmede barn som er under 18 år i hele den valgte perioden. Det oppnevnes 2 
vararepresentanter, 1. og 2. vara.  
Funksjonshemmedes organisasjoner har anledning til å komme med forslag til medlemmer. 
Utvalget er et underorgan med innstillingsrett til Rådet til funksjonshemmede.  
 
Utvalget velger selv leder og nestleder.  
 
Arbeids og ansvarsoppgaver: 



Utvalget skal jobbe generelt for og har uttalerett til Rådet for Funksjonshemmede i saker som 
gjelder:  

- Tjenestetilbud og koordinering av tjenestetilbud til barn med funksjonshemninger 
- Budsjett og økonomiplan med fokus på tjenestetilbudet til funksjonshemmede barn 
- Utvalget kan på eget initiativ ta opp saker som angår funksjonshemmede barn i 

kommunen og skal være et rådgivende, konstruktiv og ideskapende organ for 
kommunen.  

 
Utvalget skal ikke behandle eller diskutere saker som gjelder enkeltpersoner eller enkeltsaker. 
 
Utvalget skal samarbeide med andre organ i saker der organene har felles interesser.  
 
Utvalget fastsetter selv sin møteplan. Utvalget kan ellers innkalles dersom leder eller minst 1/3 
av medlemmene krever det. Utvalgets møter legges slik at aktuelle saker kan drøftes før de 
behandles i Rådet for funksjonshemmede.  
 
Rådmannen har ansvar for å stille sekretær tilgjengelig for innkalling av møter og til å skrive og 
distribuere referat. Utvalget har ikke eget budsjett, men medlemmene gis møtegodtgjørelse.  
 
  



PS 75/17 Forskrift om tildeling av langtidsopphold og helse- og 
omsorgstjenester i institusjon 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Torleif Haugland (KrF) stilte spørsmål om de lokale retningslinjene er i tråd med gjeldende 
forskrift. 
Rådmannen svarte at de lokale retningslinjene vil justeres i forhold til forskriften slik at dette 
samstemmer. 
 
Livsløpskomiteens innstilling enstemmig vedtatt 

Vedtak 
Foreliggende forslag til forskrift om tildeling av langtidsopphold og helse- og omsorgstjenester i 
institusjon i Tvedestrand kommune vedtas og gjøres gjeldende fra 01.07.2017. 
 
 
 

Saksprotokoll i Livsløpskomite - 13.06.2017  

Behandling 
Rådmannens innstilling enstemmig tilrådd 

Innstilling 
Foreliggende forslag til forskrift om tildeling av langtidsopphold og helse- og omsorgstjenester i 
institusjon i Tvedestrand kommune vedtas og gjøres gjeldende fra 01.07.2017. 
 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Foreliggende forslag til forskrift om tildeling av langtidsopphold og helse- og omsorgstjenester i 
institusjon i Tvedestrand kommune vedtas og gjøres gjeldende fra 01.07.2017. 
  



PS 76/17 Stortingsvalget 2017 - fastsetting av valgdag - ny 
behandling 

Saksprotokoll i Kommunestyre - 20.06.2017  

Behandling 
Kirsten Lorenz Hegland (AP) fremmet rådmannens alternativ 1. 
 
Avstemming: 
 
Hegland sitt forslag: 10 stemmer og falt 
 
Formannskapets innstilling: 15 stemmer og vedtatt 

Vedtak 
Tvedestrand kommunestyre vedtar at valgdagen for Stortingsvalget 2017 avholdes mandag 11. 
september. 
 
 
 

Saksprotokoll i Formannskap - 13.06.2017  

Behandling 
Morten Foss (SP) fremmet rådmannens alternativ 1. 
 
Torleif Haugland (KRF) fremmet rådmannens alternativ 2. 
 
Avstemming: 
 
Alternativ 1: 3 stemmer og falt 
Alternativ 2: 6 stemmer og vedtatt 

Innstilling 
Tvedestrand kommunestyre vedtar at valgdagen for Stortingsvalget 2017 avholdes mandag 11. 
september. 
 
 

Rådmannens forslag til vedtak 
Alternativ 1 
Tvedestrand kommunestyre vedtar todagersvalg, og at valgdagene for Stortingsvalget 2017 
avholdes søndag 10. september og mandag 11. september. 
 
Søndag 10. september, vil det kun være åpent for stemming i Tvedestrand krets.  
 
Alternativ 2 
Tvedestrand kommunestyre vedtar at valgdagen for Stortingsvalget 2017 avholdes mandag 11. 
september. 



 
 
  



PS 77/17 Referatsaker 

 Ordføreren holdt avskjedstale for Ungdomsrådets leder, Simen Nævestad, som før ferien 
går av etter 4 år. Ordføreren ønsket Nævestad lykke til videre og overrakk en gave fra 
kommunestyret. 

 Referat fra Eldrerådet 23.05.2017 og innkalling til Eldrerådet 16.06.2017. Rådmannen 
oppsummerte Eldrerådets møte 23.05.2017, samt at rådet vil arrangere en 2 dagers 
konferanse på Lyngørporten 22.-23. november 2017 om eldreomsorg og 
velferdsteknologi. 

 Samarbeid mellom kommune og politi i Agder politidistrikt: Rådmannen informerte at 
det nå er oppnevnt politikontakter i alle kommunene i Østre Agder og at Tvedestrand 
kommunes politikontakt er Lensmann Odd Arvid Bjørnbakk. Politikontakten vil være 
aktiv fra 15. juni. 

 Eldrerådets årsmelding 2016 legges frem som sak i septembermøtet. Øvrige råd minnes 
på å sende inn sine årsmeldinger som saker til kommunestyret. 

 Fiskeforbud: Ordføreren orienterte om ny forskrift som forlenger bevaringssonens 
gyldighet til 31. januar 2018. 

 Fylkesmannen i Aust- og Vest-Agder: Utmelding av Robek – 0914 Tvedestrand 
kommune. Rådmannen orienterte om at Fylkesmannen nå har bedt departementet om å 
melde Tvedestrand kommune ut av Robek-lista. 

 Fylkesmannen i Aust- og Vest-Agder: Anmodning om utbetaling av skjønnsmidler for 
2017 til Tvedestrand kommune. Rådmannen orienterte om at disse allerede budsjetterte 
midlene nå offisielt er etterspurt på vegne av kommunen. 

 May Britt Lunde (AP) orienterte om at det fra styret i Raet Nasjonalpark nå er gitt 
dispensasjon for Tvedestrandregattaen og Farmen-innspilling. Lunde ba videre om at det 
blir gjort noe med søppelet som jevnlig dukker opp i bryggeområdet i Tvedestrand i 
morgentimene i helgene som følge av fugleaktivitet. 

 
Interpellasjoner: 

 Boplikt (Senterpartiet) 
o Morten Foss (SP) leste opp interpellasjonen. 
o Ordføreren svarte at det etter 2013 ikke lenger er noe system for oppfølging av 

kjøperes bruk av bolig. Videre svarte ordføreren at interpellasjonens påstander 
om at stadig flere hus i sentrum blir solgt som feriehus, ikke kan dokumenteres 
uten en ressurskrevende prosess. Ordføreren la til at en slik oppfølging heller 
ikke er bestilt av kommunestyret, og mente derfor at det ikke var grunnlag for å 
ta opp en ny boligpliktdebatt basert på et så tynt faktagrunnlag. Jf. K.st. sak av 
18.06.2013. Ordføreren avsluttet med at administrasjonen har intensivert 
kontrollen i de områdene som har boplikt, og at det vil fremlegges en 
statusrapport for dette arbeidet til høsten. 

o Anne Killingmo (UA) kommenterte at hun ikke mener gjeldende 
bopliktsordninger i kommunen fungerer som tiltenkt. 

o Kirsten Lorenz Hegland (AP) kommenterte måter å undersøke hvorvidt en bolig 
blir brukt som helårsbolig eller fritidsbolig. 

 Helhetlig ladepunktsplan el-bil (Miljøpartiet De Grønne) 
o Andreas Westheimer (MDG) leste opp interpellasjonen. 
o Ordføreren viste til nylig vedtatt parkeringsordning for Tvedestrand kommune og 

ad-hoc utvalgets arbeid i forhold til dette, samt at Tvedestrand som resultat av 
denne prosessen ble tilknyttet en felles innkjøpsstrategi i regi av 
fylkeskommunen. Rapporten i forbindelse med innkjøpsstrategien anslår 26 nye 
ladepunkter i kommunen. Ordføreren forklarte videre at det av økonomiske 



grunner ikke var mulig å legge inn oppgradering av ladestasjoner i budsjett og 
økonomiplan for 2017. I økonomiplanen ble det satt av kr. 500.000,- i 2018 til 
opparbeiding av gammel TAXI holdeplass til plass for ladestasjoner for ladbar 
motorvogn. Det er satt av kr. 200.000,- i 2018 og kr. 100.000,- i 2019 til nye 
ladestasjoner, totalt 6 stk. Ordføreren avsluttet med at dersom saken skal 
framskyndes, så vil dette kreve omprioritering av budsjettmidler ved rulleringen 
av økonomiplanen for 2018-2021. Kommunen kan gå ut med forespørsel til 
leverandører av ladestasjoner og høre om de vil etablere dette i privat regi. Om en 
velger en slik ordning så må likevel kommunen legge til rette for tilgjengelig 
plass, og alle inntekter vil da gå til selskapet. 

o Westheimer takket for redegjørelsen.   
 
 
 


